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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 1. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 5. decembra 2022 

(volebné obdobie 2022 – 2026) 
 

Rokovanie viedol predseda Rady starostov v Košiciach a starosta MČ Košice – 
Ťahanovce Ing. Ján Nigut. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou v zasadačke 
mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: V úvode rokovania bolo prítomných 19 starostov. 

Skonštatoval, že Rada starostov bola uznášaniaschopná. Z rokovania sa ospravedlnil 
Martin Balčík (MČ Kavečany). Ako prísediaci na rokovaní bol prítomný pán Peter 
Kavuľa, ktorý bol zvolený za nového starostu MČ Pereš, ale v danom čase sa ešte 
neuskutočnilo ustanovujúce rokovanie Miestneho zastupiteľstva MČ Pereš. 

 Privítal na rokovaní primátora mesta Košice pána Jaroslava Polačeka.  
Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Opýtal sa členov Rady starostov, či majú 
pripomienky ku programu rokovania a či ho chcú doplniť.  
Zo strany starostov MČ žiadne návrhy a podnety neodzneli, dal hlasovať o predloženom 
programe. 

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 1 - za: 19, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že program Rady starostov si schválili. 

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: p. Monika Puzderová a Ing. Gabriel Krištof 

- - - 
 
Bod č. 1 
Voľba predsedu a podpredsedu Rady starostov v Košiciach na volebné obdobie 2022 - 
2026 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Požiadal o úvodné slová p. primátora. 
 
p. Polaček, primátor mesta: V prvom rade zablahoželal všetkým starostom ku zvoleniu 

do funkcie starostu – starostky na nové funkčné obdobie štyroch rokov, t.j. 2022 až 
2026.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: V komunálnych voľbách na volebné obdobie 2022 až 2026 

obyvatelia mesta a mestských častí svojimi hlasmi rozhodli a zvolili si svojich starostov 
do jednotlivých mestských častí. Nakoľko je Rada starostov spoločným orgánom 
mestských častí, je potrebné na nové funkčné obdobie 2022 až 2026 zvoliť si zo svojich 
radov predsedu, ktorý bude Radu starostov navonok zastupovať a zabezpečovať 
komunikáciu medzi orgánmi mesta a Radou starostov, ako reprezentant mestských častí. 
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Predseda Rady starostov je z titulu svojej funkcie členom mestskej rady. Ak sa predseda 
Rady starostov nemôže zúčastniť rokovania mestskej rady, môže sa jej rokovania 
zúčastniť zvolený podpredseda s právom hlasovania.  
Je zaužívanou tradíciou, že jedno funkčné obdobie je predsedom RS starosta z veľkej 
mestskej časti a ďalšie funkčné obdobie to je zase starosta z malej mestskej časti. Pre 
toto nové funkčné obdobie by mal byť zvoleným predsedom RS starosta z veľkej MČ 
a jeho zástupcom by mal byť zvolený podpredseda RS zo starostov malých MČ.  
V úvode je potrebné určiť spôsob hlasovania, či sa bude voliť verejne alebo tajne 
a zároveň aj poznať kandidátov na pozíciu predsedu RS a podpredsedu RS.  
Otvoril rozpravu. 
 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ako už bolo povedané, že končí funkčné 
obdobie predsedu Rady starostov z malej MČ, navrhol, aby sa predsedníčkou Rady 
starostov pre nové funkčné obdobie stala Lenka Kovačevičová, starostka MČ Nad 
jazerom. Zároveň navrhol aj kandidáta na podpredsedu RS, aby sa ním stal Michal 
Krcho, starosta MČ Košická Nová Ves. 

 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Navrhol, aby sa predsedom RS stal Ladislav Lörinc, 

starosta MČ Sídl. KVP. Zároveň vyslovil názor, že súhlasí, aby sa podpredsedom RS 
stal Michal Krcho, starosta MČ Košická Nová Ves. 

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Navrhol, aby sa predsedom RS stal Marcel Vrchota, 

starosta MČ Západ. Za podpredsedu RS navrhol starostu MČ Luník IX Marcela Šaňu. 
 
p. Tomko, starosta MČ Košice – Krásna: Navrhol, aby sa predsedníčkou RS stala Lenka 

Kovačevičová, starostka MČ Nad Jazerom a za podpredsedu RS navrhol Jána Niguta, 
starostu MČ Ťahanovce. 

 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Poďakoval sa p. Exnerovi za prejavenú dôveru, 

ale jeho nomináciu stať sa predsedom RS, sa musí vzdať. Vyslovil podporu pre návrh, 
ktorý predniesol ku nomináciám p. Petrovčik.  

 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Poďakovala starostom za vyslovenie 

dôvery ku nominácii za predsedníčku RS a dodala, že ak bude zvolená, veľmi rada túto 
funkciu prijme. Zároveň navrhla, aby sa podpredsedom RS stal Michal Krcho, starosta 
MČ Košická Nová Ves. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Zhrnul samotné nominácie: za predsedu RS boli 

nominovaní dvaja starostovia: Lenka Kovačevičová a Marcel Vrchota. 
 Za podpredsedu RS boli nominovaní traja starostovia: Michal Krcho, Marcel Šaňa a Ján 

Nigut. 
Pristúpil ku spôsobe hlasovania a požiadal členov RS, aby hlasovali, či sú za to, aby 
voľba predsedu a podpredsedu bola verejná. Ak tento návrh neprejde, voliť sa bude 
tajným hlasovaním.  

 (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 
 
Hlasovanie č. 2 - za: 19, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že hlasovať sa bude verejne a o nominantoch 

sa bude hlasovať jednotlivo v poradí, ako boli prednesené. Za predsedu RS bude 
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zvolený kandidát, ktorý získa nadpolovičnú väčšinu všetkých členov RS.  
Dal hlasovať o návrhu p. Petrovčika, aby sa predsedníčkou Rady starostov stala Lenka 
Kovačevičová. (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 3 - za: 15, proti: 0, zdržali sa: 3 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Dal hlasovať o druhom návrhu, ktorý predniesol p. Ténai, 

aby sa predsedom RS stal Marcel Vrchota. (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím 
zariadením) 

 
Hlasovanie č. 4 - za: 4, proti: 0, zdržali sa: 15 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že pre nové funkčné obdobie 2022 a 2026 sa 

predsedníčkou Rady starostov stala Lenka Kovačevičová, starostka MČ Nad jazerom. 
Zablahoželal jej ku zvoleniu za predsedníčku RS a požiadal ju, aby zaujala miesto 
predsedníčky za rokovacím stolom a ujala sa vedenia tohto rokovania. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poďakovala sa za prejavenú a získanú dôveru pri 

hlasovaní a zároveň vyslovila želanie, aby pre ďalšie obdobie štyroch rokov bola 
vzájomne dobrá spolupráca. 

 Pristúpila ku voľbe podpredsedu Rady starostov.  
Dala hlasovať o návrhu p. Petrovčika, aby sa podpredsedom RS stal Michal Krcho. 
(pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 5 - za: 13, proti: 0, zdržali sa: 5 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dala hlasovať o návrhu, ktorý predniesol p. Ténai, aby sa 

podpredsedom RS stal Marcel Šaňa. (pozn.: hlasovalo sa elektronicky hlasovacím 
zariadením) 

 
Hlasovanie č. 6 - za: 4, proti: 0, zdržali sa: 14 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dala hlasovať o treťom návrhu, ktorý predniesol 

p. Tomko, aby sa podpredsedom RS stal Ján Nigut. (pozn.: hlasovalo sa elektronicky 
hlasovacím zariadením) 

 
Hlasovanie č. 7 - za: 5, proti: 0, zdržali sa: 13 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Skonštatovala, že pre nové funkčné obdobie 2022 a 2026 

sa podpredsedom Rady starostov stal Michal Krcho, starostka MČ Košická Nová Ves. 
Zablahoželala mu ku jeho zvoleniu za podpredsedu RS. 
 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Poďakoval sa za prejavenú dôveru a verí, 
že v spolupráci s predsedníčkou RS p. Kovačevičovou a aj so starostami MČ bude 
dobrá vzájomná spolupráca a tiež aj výsledky za 4-ročné obdobie.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ešte raz sa v mene svojom a v mene p. Krcha poďakovala 

kolegom starostom za dôveru, ktorú preukázali pri hlasovaní. 
 Zároveň predstavila nových členov Rady starostov, ktorí vo voľbách získali hlasy a stali 

sa novými starostami: Ing. Gabriel Krištof – MČ Barca,  



4 
 

 PhDr. Dominik Babušík – MČ Dargovských hrdinov, 
 Ing. Anna Súkeníková – MČ Juh. 
 p. František Beer, M.M. – MČ Myslava, 
 RNDr. Peter Kavuľa – MČ Pereš. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ku plánovaniu najbližších rokovaní Rady starostov 

navrhla, ale samozrejme, je to o dohode všetkých, ale aby rokovacím dňom bol utorok 
a rokovanie prebiehalo vždy v doobedňajších hodinách so začiatkom o 9:00 hod.. 

 Na rokovanie RS bude vždy pozvané aj vedenie mesta, t.j. pán primátor spolu so 
svojimi námestníkmi, riaditeľ magistrátu, hlavný kontrolór mesta a kolegovia 
z odborných útvarov MMK v zmysle prerokúvaných tém (bodov).  

 Navrhla, že operatívne by mohli spolu komunikovať aj na sociálnej sieti, buď cez 
aplikáciu WhatsApp alebo Viber. To sa ešte dohodnú.  

 Informovala členov RS, že najbližšie rokovanie sa uskutoční 13.12.2022, aby sa stihli 
vyjadriť ku bodom (materiálom), ktoré budú predmetom rokovania na mestskom 
zastupiteľstve dňa 15.12.2022. 

 Následne, ak bude známy časový plán zasadnutí mestského zastupiteľstva a mestskej 
rady na I. už polrok 2023, stanovia si aj rokovania RS, aby sa vyjadrili ku samotným 
materiálom, prijali uznesenia. Nič im nebráni v tom, aby sa stretávali raz za mesiac, 
resp. raz za 5 týždňov a hovorili o problémoch, ktoré ťažia jednotlivých starostov.  

 Ukončila diskusia. 
- - - 
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Záver rokovania 
 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Lenka Kovačevičová vyhlásila 1. rokovanie 
Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 
 predsedníčka Rady starostov 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa 06.02.2023 
Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 

 

p. Monika Puzderová .................................................................... podpísala dňa: 08.02.2023 
 
 
Ing. Gabriel Krištof ....................................................................... podpísal dňa: 08.02.2023 
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